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Consell de Barri de la Vila Olímpica del Poblenou 

Assumpte Resum d’acords 
Lloc Casal de Barri Vila Olímpica - Can Gili Nou (c. Taulat, 3) 
Data i hora 27 de març de 2023, a les 18 h 
 Sessió emesa per streaming: youtu.be/-U3oHwm12As 

Persones assistents 
 David Escudé, president del Consell de Barri i regidor del Districte 
 Jordi Giró, vicepresident del Consell de Barri, AVV Vila Olímpica del Poblenou 
 Inmaculada Bajo de la Fuente, consellera de barri 
 Francesc Carmona, conseller 
 Núria Mateo, consellera 
 Fernando Alcalde, conseller 
 Fernando Gómez, conseller 
 Josep Garcia Puga, gerent 
 M. José López, secretària del Consell de Barri 

Entitats i equipaments 
 Representants de la comunitat educativa de l’escola Vila Olímpica 

Ordre del dia 
1. Informe de seguiment de les actuacions al barri. 
2. Projecte Radars al Parc i la Vila Olímpica. 
3. Projecte Barcelona Urban Tech Hub. 
4. Projectes comunitaris al Casal de Barri Vila Olímpica - Can Gili Nou. 
5. Torn obert de paraules. 

Els documents presentats durant la sessió es poden consultar al següent enllaç: 
ajuntament.barcelona.cat/santmarti/ca/lajuntament/participacio/consell-de-barri. 
La consellera de barri dóna la benvinguda i presenta a les persones assistents. Informa que 
es canvia l’ordre del dia a petició d’una de les ponents i dóna la paraula a Lorenzo di Pietro, 
director executiu d’emprenedoria, empresa i innovació de Barcelona Activa. 

3. Projecte Barcelona Urban Tech Hub 
En Sr. Lorenzo di Pietro comença la seva intervenció contextualitzant el projecte dins 
l’actuació municipal Barcelona Green Deal. El projecte Barcelona Urban Tech Hub té com a 
objectiu crear un nou pol d’activitat econòmica, concretament a la Nau del c. Àvila coneguda 
com la nau Siberia, per al desenvolupament del sector estratègic de la Innovació Urbana. La 
iniciativa és publico-privada amb concurs públic i l’entitat licitadora és l’IAAC, que té com 
partners adscrits empreses capdavanteres del sector. El contingut del Hub a desenvolupar 
estarà centrat en la transició digital i ecològica de les ciutats per tal d’aconseguir una Europa 
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d’emissions zero, mitjançant programes d’incubació, d’acceleració empresarial, laboratoris, 
espais de coworking, aules formatives i espais de trobada. 
No hi ha preguntes ciutadanes. 

2. Projecte Radars al Parc i la Vila Olímpica 
El regidor dona la paraula a l’Albert Casas i l¡Alba Verdugo, director i psicòloga del centre de 
serveis socials del Parc i la Vila Olímpica. 
L’Albert presenta el projecte Radars, un projecte comunitari que té com a objectiu la lluita i 
la prevenció contra la soledat no desitjada en les persones majors de 65 anys. Al darrer 
semestre de 2022 es va fer els primers contactes amb les entitats del territori per començar 
a dissenyar el projecte. Al febrer de 2023 es va fer la presentació oficial del projecte, i ja hi 
ha sis persones voluntàries que han rebut formació. En breu crearan la plataforma de 
seguiment telefònic per trucar les persones usuàries. Han contactat amb unes 20 entitats del 
territori que ja s’han afegit al projecte. També s’hi han adherit diversos comerços de la zona 
i el col·legi de farmacèutics. El 19 d’abril a les 16 h es farà la primera taula Radars, que serà 
oberta a la ciutadania i a la qual conviden a participar. 
Pregunta: El Sr. Jordi Viola, de l’AVV de la Vila Olímpica, planteja que aquest projecte és 
necessari però també la creació d’un espai de trobada per a la gent del barri que ja s’està 
fent gran, que no estigui massa lluny de casa seva. 
El Sr. Casas respon que Radars té voluntat d’aprofitar els recursos ja existents de la zona. 
Pregunta: Un veí pregunta si, a banda de les trucades, es poden fer altres tipus 
d’acompanyaments a activitats. Proposa fer trobades amb animals, com ara gossos. 
La Sra. Verdugo respon que, si cal, s’acompanya aquestes persones amb treballadores 
familiars a les activitats comunitàries que proposi el projecte a través de la Taula Radars. 

4. Projectes comunitaris al Casal de Barri Vila Olímpica – Can Gili Nou 
En Jordi Girò explica els projectes comunitaris del casal: l’Hort del teu barri, la Xarxa Icària, 
Cicle de Salut Comunitària, grups autogestionats (grup de joves de la Vila Olímpica i Espai 
familiar de famílies amb nadons) i racons comunitaris (taller de pintura de matins, La Cuina 
del Barri, Entre llanes i fils i “Fem un cafè” de la Xarxa Icària). Explica també les accions de 
calendari festiu i reivindicatiu, com a punt de trobada per a totes les persones que participen 
en els projectes i les exposicions d’artistes del barri. Explica que el 30 de març es farà la 
presentació de la Xarxa Icària per les pròpies persones voluntàries del Xarxa i convida al 
veïnat a participar-hi. Finalment, explica que el projecte del casal de barri va en la línia de 
consolidar el treball comunitari i agraeix l’esforç per dur-lo a terme a les treballadores de 
l’equip, les persones, entitats i serveis que hi col·laboren amb el casal. Apunta que el casal, 
en la línia de que el Sr. Jordi Viola ha plantejat, pot ser un espai on les persones que hi 
col·laboren aportin idees sobre futurs equipaments del barri. 
Pregunta: Una veïna demana com es pot accedir als grups autogestionats. 
El Sr. Giró informa que a la recepció del casal l'informaran dels dies de trobada, amb 
excepció dels joves, que es troben quan ho necessiten, normalment els divendres, però se’ls 
ajudaria a posar-se en contacte. 
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1. Informe de seguiment de les actuacions al barri  
El gerent explica l’estat de les actuacions en marxa i la inversió aprovada: renovació de les 
àrees de jocs infantils al parc del Port Olímpic, reforma i millora de la biblioteca Xavier 
Benguerel, rehabilitació integral del Centre Municipal de Vela, nou accés de vehicles al Port 
Olímpic i a l’aparcament sota l’avinguda Litoral, adequació dels locals del moll de Mestral, 
reurbanització a cota moll del dic de Recer, enderroc de l’edifici del moll de Gregal al Port 
Olímpic i obres de la Ciutadella del Coneixement ubicada a la zona coneguda com el mercat 
del Peix. Pel que fa al trasllat de l’Àrea de Gossos a av. Bogatell amb c. Ramon Turró, 
afectada per aquesta construcció del mercat del Peix, es preveu a inici de principis de juny 
de 2023, i s’espera que aquesta àrea de gossos pugui ser utilitzada per les persones usuàries 
que tenen gossos i els passegen pels jardins de Mercè Plantada, Margarida Comas i Creu 
Cases. 
Pregunta: la Sra. Rosa Valentina Crespo pregunta si es millorarà l’accessibilitat de la parada 
de metro de la Vila Olímpica - Ciutadella. 
El regidor informa s’ha demanat aquesta adaptació a la Generalitat. La previsió era que 
estigués ja feta, però no tenen més dades. Demanaran l’actualització de l’estat de la qüestió. 
El gerent creu que amb les obres del mercat del Peix i la nova biblioteca central de Barcelona 
acceleraran les obres. 
Pregunta: un veí usuari de l’àrea de gossos afectat valora que l’àrea de gossos projectada 
serà més petita que l’actual i pregunta si es reposaran els arbres que es trauran per 
l’afectació d’aquestes obres. 
El gerent refereix que l’espai era més gran però s’ha triat per la construcció de la Ciutadella 
del Coneixement i traslladar la zona de gossos a un dels llocs més raonables. La nova zona 
tindrà dos espais, un a per gossos més grans i un altre per a gossos petits. S’hi plantaran 
arbres i s’intentarà que no es tanqui l’àrea de gossos actual fins que no s’obri la nova. 
Pregunta: El Sr. Jaume Caselles pregunta pel Centre de la Vila. 
El regidor explica que s’ha demanat a l’administració central que retorni la gestió de l’espai a 
l’Ajuntament de Barcelona. La proposta de l’Ajuntament és la reivindicada pel veïnat, la 
transformació de l’espai en un mercat municipal, mantenint els cinemes. S’ha demanat 
informe a Mercats de Barcelona per què faci una valoració aproximada del cost. 

5. Torn obert de paraules. 
Pregunta: El Sr. Luis Rojo, del Consell Escolar de l’escola Vila Olímpica, refereix que tot i que 
se l’ha atès per diverses vies, encara no tenen cap resposta concreta sobre la millora de 
l’entorn escolar que van proposar per millorar la seguretat. 
El regidor acorda que programaran una trobada específica per tractar el tema. 
Pregunta: La Sra. Esperanza Martí demana cartells al barri sobre el respecte al descans del 
veïnat pel soroll nocturn. També una intervenció a avinguda Icària amb Joan Miró pels 
sorolls nocturns de gent que fa botellots, a poder ser amb agents cívics 
El regidor refereix que el que s’ha fet aquest mandat és prohibir l’aparcament al front 
marítim, cosa que estalvia una de les zones de botellots i conflictes, i treure també els locals 
de lleure nocturn del Port Olímpic. Tot i així, acorda recollir les dades per valorar aquesta 
petició. 
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Pregunta: El Sr. Ismael Baniandrés refereix que al darrer Consell de Barri va plantejar un 
problema amb el soroll dels helicòpters i no ha tingut resposta. Refereix també que viu sobre 
el CC La Vila i que va fer una demanda al Districte per molèsties per soroll que emet. Van fer 
una sonometria, que va donar positiu. A finals de juliol va demanar al Dep. de Llicències 
quines actuacions es farien i no n’ha obtingut resposta. 
El regidor demana que se li agafin les dades de l’expedient per fer-ne la revisió. Respecte els 
helicòpters, refereix que en el seu dia es va demanar que passessin més cap al mar, per 
generar menys molèsties, i demanaran si hi ha alguna modificació al respecte. 
Pregunta: La Sra. Marta Garcia, del c. Moscou, demana si ha canviat la proposta de fer una 
porta d’accés a la ciutadella pel zoo per millorar la mobilitat del veïnat. També planteja que 
les porteries del carrer són usades per persones incíviques per fer les seves necessitats. Se 
sumen a la queixa veïnes i veïnes del c. Moscou pel soroll i la brutícia que genera l’oci 
nocturn i les pernoctes. També per la manca de neteja en profunditat dels serveis de neteja. 
Una veïna, en relació a les pernoctes, demana si s’està actuant, concretament, sobre 
l’església d’Abraham. 
Pregunta: El Sr. Adolfo Diaz refereix que tenen el problema amb les bicicletes al c. Moscou 
amb Trias Fargas, i demana millor senyalització i intervenció policial. 
Pregunta: Un veí en relació al c. Joan Olivé, explica que els cotxes van a alta velocitat per 
intentar agafar els semàfors en verd, afectant la seguretat vial i al soroll. I a Trias Fargas 
amb Dr. Aiguader el semàfor no té temps per creuar en verd, només en taronja. Pregunta 
perquè hi ha encara un carril bici per sobre de la vorera. 
Respecte a la passera a través del zoo, el regidor, el gerent i el Sr. Giró informen que està 
prevista aquesta obertura i no ha canviat. 
En relació a les pernoctes, el regidor informa que s’està intervenint amb Serveis Socials des 
de fa temps. Les pernoctes de l’església d’Abraham requereixen de la col·laboració de la 
propietat, que ha de procedir a instar un procediment de desnonament i no ho fa. 
El regidor informa que s’està treballant per baixar tots els carrils bicis de la vorera sempre 
que sigui possible. Ja hi ha una via de comunicació amb l’Assoc. Veïnal. S’acorda vehicular la 
demanda d’aquest carrer i altres que valorin. 
El regidor informa que la Guàrdia Urbana, present al Consell de Barri, pren nota de totes les 
incidències de mobilitat que han sortit en el Consell per valorar si es pot fer alguna actuació 
per millorar-la. 
Respecte a la seguretat i efectius de la Guàrdia Urbana, en relació a les molèsties generades 
per l’incivisme nocturn i la mobilitat, aquest mandat s’ha aconseguit que els efectius nocturns 
de la Guàrdia Urbana es comparteixin amb el Districte de Sant Andreu i la comissaria 
nocturna sigui a Sant Martí. Està previst per a l’any vinent que s’incrementin els efectius per 
a Sant Martí i no s’hagin de compartir amb cap altre Districte. 
Es tanca el Consell de Barri a les 20.20 h. 

Maria José López 
Secretaria del Consell de barri de la Vila Olímpica del Poblenou 
Barcelona, 27 de març de 2023 


